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Hej, 

Svar från barn- och utbildningsnämnden i ert ärende TN 2024/1656 

MBN Remiss för att utreda förutsättningarna för placering av idrottshall i Visby nära Solbergaskolan 

Barn- och utbildningsnämnden vill framföra att-  

Skola är en lagstadgad verksamhet och bedömningen borde vara att den ges företräde till det bäst lämpade 
området av de som bedöms möjliga. Solbergaskolan är Gotlands största grundskola och har i dag inte 
tillräcklig tillgång till idrottshall i skolans närhet. Skolorna i Visby konkurrerar i dag om ytorna i 
idrottshallarna och det är redan brist på tider. 

Solbergaskolan transporterar i dag lärare, elever och material till andra idrottshallar och grönytor vilket 
innebär problem för schemaläggning och att eleverna skall få sin garanterade undervisningstid inom ämnet 
idrott och hälsa. Möjligheten att erbjuda likvärdig undervisning och tillgång till det som ämnets kursplan 
kräver, är redan i dag försämrad. Planeringsförutsättningar och arbetsmiljö för skolledning, personal och 
elever anses därmed påverkas negativt. 

Behovet av en ny fullstor idrottshall för Solbergaskolan och närliggande skolor är inskrivet i Region 
Gotlands investering- och lokalförsörjningsplan som har varit aktuellt en längre tid. Än i dag finns ingen 
byggbar mark framtagen för ändamålet. Det som Utbildnings- och arbetslivsförvaltningen ser som den enda 
strategiska byggbara ytan, i anslutning till skolan, föreslås nu i stället inrymmas ett badhus. Förvaltningen 
anser att det blir tydligt att badhusets placering medför negativa konsekvenser vilket tidigare framförts i 
samband med bygglovshandläggning av nya badhuset. 

Idrottshall på Artilleriet 1:38 

Planering av en idrottshall på A7-området upplevs som mest lämpade platsen ur fler perspektiv. Det 
kommer finnas möjlighet att bedriva idrott för flera närliggande skolor, både kommunala och privata. Det 
kommer bli en tillfällig ökning av elever på gymnasiet vilket gör att idrott kommer behöva utövas på andra 
platser än Wisbygymnasiets egna idrottshallar. 

Idrottshall på Ekorren 1 

Denna plats är den mest lämpade för Solbergaskolans elever och pedagoger utifrån platsens närhet till 
Solbergaskolan. Schemaläggningen kommer att förenklas för pedagogerna då eleverna slipper transportera 
sig till annan plats och därmed tappar undervisningstid i övriga skolämnen. Solbergaskolans behov är en 
fullstor ny idrottshall inkl. hallytan som redan finns på Ekorren 1 idag. 

Risker för områdena 
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Det finns risker med båda platserna, Ekorren 1 och Artilleriet 1:38. Om en ny idrottshall kommer byggas på 
A7-området medför då att elever och pedagoger får gå från Solbergaskolan till A7-området för att utöva 
idrott. Denna promenad görs redan i dag plus att Solbergas eleverna även går till S:t Hansskolan för att ha 
idrott. En splittrad arbetsmiljö för elever och pedagoger. Det tar tid från övriga skolämnen. Om idrottshallen 
placeras på Ekorren 1 så kommer vi ifrån promenaden vilket gör att arbetsmiljön blir bättre för både elever 
och pedagoger. 

Att bygga en idrottshall på parkeringsplatsen intill Solbergaskolan kommer förtäta platsen och göra 
siktlinjerna svåra för elever och allmänhet att röra sig säkert i området. Denna plats ligger nära en väl 
trafikerad väg och det gör att stora delar av trafiknätet behöver ses över gemensamt, vilket kommer ta tid, 
tid som skolorna inte har för att klara av att uppfylla kraven utifrån idrottens ämne enligt läroplanen. 

Ytterligare en risk är att båda platserna kräver en ändring i detaljplanen vilket gör att det kommer dra ut på 
tiden innan det kommer finnas en permanent lösning av en idrottshall för eleverna på plats till 2027. Detta 
medför att förvaltningen behöver söka bygglov för en tillfällig idrottshall och den bästa platsen är att placera 
den på Gutavallens grusplan. 

Inom kort kommer förvaltningen att lämna över handlingar i form av en beställning till teknikförvaltningen 
tkf (ffa). Därefter kommer tkf att skicka in en ansökan om tidsbegränsat bygglov för en tillfällig idrottshall 
på grusplanen vid Gutavallen. Denna tillfälliga idrottshall är nödvändig för Solbergaskolan i väntan på en 
permanent lösning. 

Med tanke på att Solbergaskolan kommer att förlora sin grönyta på grund av det nya badhuset som ska 
byggas på skoltomten, förlorar de all den yta där de idag bedriver både organiserade (schemalagd idrott på 
grund av brist på idrottshallar) och spontana uteaktiviteter. För att ersätta ytan skolan tappar finns det behov 
av att få till en multiarena/spontanidrottsplats på skolgården där eleverna kan ha rörelselek och rastaktivitet. 
Dessutom behövs ett uteklassrum i närheten av spontanidrottsplatsen, där eleverna kan samlas oavsett väder. 
Multiarenan och uteklassrummet kommer att ersätta den grönyta som skolan förlorar. 

Även om skolan får till en spontanidrottsplats så krävs det en fullstor idrottshall för att uppfylla kraven för 
idrott, man får inte blanda ihop dessa två. 

  

På delegation från barn- och utbildningsnämnden: 

Charlott Stjernholm  

Försörjningssamordnare 

Utbildnings- och arbetslivsförvaltningen 


